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Uw  brief

Zaak BIjIage

Geachte leden van Gedeputeerde en Provindale Staten,

gemeente

Hardinxveld'Giessendam

Leden van Gedeputeerde Staten en Provindale Staten van

Zuid-Holland

Al met al worden onze boeren op dit moment hard getroffen. Deze groep vertegenwoordigt een

belangrijke (economische) waarde binnen ons land en binnen de gemeente Hardinxveld Giessendam.

Zij dragen niet alleen bij aan de voedselvoorziening, maar maken ook onderdeel uit van de identrteit

van ons dorp. Er is dus een aanpak nodig die zorgt voor  toekomstperspectief, juist ook  voor de jongere

generatie boeren.

Onderwerp Ons kenmerk

Zorgen rondom startnotitie Nationaal ~ 

Programme Landelijk Gebied

Onze zorgen

Wij hebben grote zorgen over het beleid dat ingezet is met de startnotitie NPLG. De gepresenteerde

kleurenkaart is daarbij kenmerkend voor de landelijke aanpak: een lastig te lezen en te duiden kaart

met daarbij generieke stikstofreductiepercentages. Het is met name deze generieke en onvoldoende

onderbouwde taakstelling (immers: de aangegeven reductiepercentages iaten zich duiden als

taakstelling) die zor^ voor onduidelijkheid en onzekerheid onder onze boeren. Het biedt namelijk

geen ruimte voor maatwerk terwiji dat noodzakelijk is om de stikstofcrisis aan te pakken. Daarnaast

doen de door de landelijke overheid opgelegde reductiepercentages geen recht aan agrarische

ondernemers die al jarenlang tai van investeringen doen en zich tot op de dag van vandaag inspannen

om stikstofemissies te reduceren. Ook de hoge reductiepercentages voor gronden rondom niet-

stikstofgevoelige NNN-gebieden (Natuurnetwerk Nederland) hebben tot verbazing en onrust geleid.

Op 10 juni 2022 hebben de ministers Van der Wai en Staghouwer  de startnotitie Nationaal Programma

Landelijk Gebied (NPLG) gepubliceerd. Ook in Hardinxveld-Giessendam heeft deze publicatie met de

bijgevoegde perspectiefbrief van minister Staghouwer opnieuw voor veel onrust en onzekerheid

onder de boeren, waarvan de meeste melkveehouders zijn, gezorgd. Middels deze brief wil de

gemeenteraad en het college van burgemeester en wethouders van Hardinxveld-Giessendam haar

zorgen uiten en pleiten voor een maatwerkaanpak ten aanzien van onze lokale boeren. We richten

ons specifiek tot u, omdat uit de genoemde startnotitie blijkt dat de provincie een belangrijke rol

toebedeeld krijgt in het organiseren van gebiedsprocessen.

Een ander punt van zorg ligt in het feit dat er nog steeds veel onzekerheid is voor de PAS-melders.

Onze boeren hadden graag gezien dat dit probleem eerst voiledig opgelost was, alvorens het kabinet

overging tot publicatie van de startnotitie NPLG. Wij roepen u daarom op om zover mogelijk ook mee

te werken aan een oplossing van deze onzekerheid alvorens met de nadere aanpak vanuit het NPLG

van start te gaan.
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Graag vememen wij een reactie op deze brief.

Met vriendelijke groet.

-2-

Gemeenteraad gemeente Hardinxveld-Giessendam,

College van burgemeester  en wethouders gemeente Hardinxveld-Giessendam,

Namens dezen.

Vervolg

Het agrarisch gebied binnen onze gemeentegrenzen maakt deel uit van de Alblasserwaard. Vanwege

de intensieve onderlinge contacten, zowel bestuurlijk als tussen de boeren onderling, weten we dat

er ook binnen buurgemeenten grote zorgen leven ten aanzien van de stikstofaanpak in de agrarische

sector. We pleiten daarom voor een bottom-up-benadering vanult de Alblasserwaard. Geen generieke

benadering, maar maatwerk voor boeren in dit hele gebied. We vragen u als provincie om steun voor

deze aanpak. Daarvoor is een aantal concrete punten nodig: ultgesproken vertrouwen, tijd voor een

zoi^uldig proces en volledig inzicht in beschikbare en onderliggende data en bijbehorende analyse.

Dh laatste is essentieel om het juiste gesprek te kunnen voeren en te komen tot een goed

onderbouwde aanpak, waarbij ook maatregelen binnen andere sectoren een plaats krijgen. Tot op

heden zijn er vooral gegevens bekend van de neerslag van stikstof op Natura-2000 gebieden. Er is

echter geen inzicht in de daadwerkelijke en actuele uitstootgegevens van agrarische bedrijven in het

landelijk gebied. Daarnaast is het noodzakelijk inzicht te krijgen in de uitstoot van andere bronnen,

zoals verkeer en Industrie, maar bijvoorbeeld ook van bepaalde diersoorten. Zo ervaren onze boeren

veel overlast van ganzen in het gebied, waarvan ook bekend is dat zij zorgen voor de nodige uitstoot

van stikstof.

^Bwfgfffeester D.A. Heijkoop.

Voorzrttergemeenteraad en college van B&W

Tot slot

Uit de gesprekken met onze boeren blijkt dat er veel emotie, wantrouwen en onzekerheid is.

Tegelijkertijd is er bereidwilligheid om constructief mee te denken over oplossingen voor de ontstane

problematiek. Wij vinden daarom dat de boeren een essent%le rol moeten krijgen in de

gebiedsprocessen waarbij hun (grond)eigendommen en bedrijven betrokken zijn. Alleen als zij gezien,

gehoord en serieus genomen worden, heeft het gebiedsproces kans van slagen.
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